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Podgorica, 13.12.2019.godine

SKUPSTINA CRNE GORE

PREDSJEDNIK

Ivan Brajovic

Obavjestavam Vas da cu na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne
Gore, u ime Kluba Socijaldemokratske partije Crne Gore, predsjedniku Vlade,
g-dinu Dusku Markovicu, postaviti pitanje na Sedmoj (posebnoj) sjednici
Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja koja ce se odrzati 18. decembra
2019.godine.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK KLUBA POSLANIKA

mr Rask^^onjevic



Postovani predsjednice Vlade,

U skladu sa clanom 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, postavljam Vam
sljedece pitanje:

Od oko 125.000 penzionera, njih skoro 10% prima minimalnu penziju u iznosu
od 125 eura. Minimalna penzija u Crnoj Gori je najmanja u regionu. Iz tih, kao
i drugih razloga, dva Sindikata su zajednicki nastupila kroz socijalni dijalog sa
Vladom kako bi se usvojile izmjene i dopune Zakona o PIO. Socijalni savjet
usvojio je usaglasene izmjene i dopune tog Zakona sredinom ove godine. Lideri
dva Sindikata, zatrazili su nakon usvajanja na Socijalnom savjetu da Vlada po
hitnoj proceduri usvoji i uputi taj predlog Zakona Parlamentu na dalju
proceduru.

Zasto i pored izjava ministra Purisica i potpredsjednika Vlade Simovica da su
pregovori sa Sindikatom bill uspjesni, ministar Simovic i ministar Purisic taj
prijedlog zakona drze „u fioci"?

Da li je Budzetom za 2020.godinu predvidena implementacija rjesenja iz
prijedloga Zakona o PIO koji je usvojio Socijalni savjet? Zasto Vlada, i ako je
Programom rada bilo predvideno da taj Zakon bude usvojen u drugom
kvartalu, to nije uradila, ako znamo da je tekst medu socijalnim partnerima
usaglasen i usvojen na Socijalnom savjetu? Da li je Vlada za 2020.godinu
predvidjela finansijska sredstva za implementaciju rjesenja iz ovog Zakona?

OBRAZLOZENJE

Pitanje cu obrazloziti usmeno na samoj sjednici.

Odgovor zahtijevam i u pisanoj formi.

P O S L NIK

mr Rasko/^ ijevic
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Podgorica, 27. decembar 2019. godine

SKUP^TINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovi^, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 Clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslaniCka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 18. decembra 2019. godine, kako bi Isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima. ^

^ ^kovid



Rasko Konjevic

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade,

Od oko 125.000 penzionera, njih skoro 10% prima minimainu penziju u iznosu
od 125 eura. Minimalna penzija u Cmoj Gori je najmanja u regionu. Iz tih, kao i
drugih razloga, dva Sindikata su zajednicki nastupila kroz socijalni dijalog sa
Vladom kako bi se usvojile izmjene i dopune Zakona o PIO. Socijalni savjet
usvojio je usaglasene izmjene i dopune tog Zakona sredinom ove godine. Lideri
dva Sindikata; zatrazili su nakon usvajanja na Socijalnom savjetu da Vlada po

Uputi,,taj .pr^dlqg.;.Z .Parlamentu. na ..dalju
procedurii."

Zasto i pored izjava ministra Purisica i potpredsjednika Vlade Simovica da su
pregovori sa Sindikatom bili uspjesni; ministar Simovic i ministar Purisic taj
prijedlog zakona drze „u fioci"?

Da li je Budzetom za 2020.godinu predvidena implementacija rjesenja iz
prijedloga Zakona o PIO koji je usvojio Socijalni savjet? Zasto Vlada; i ako je
Programom rada bilo predvideno da taj Zakon bude usvojen u drugom kvartalU;
to nije uradila; ako znamo da je tekst medu socijalnim partnerima usaglasen i
usvojen na Socijalnom savjetu? Da li je Vlada za 2020.godinu predvidjela
finansijska sredstva za implementaciju rjesenja iz ovog Zakona?



ODGOVOR

Poslanice Konjevicu,

Bojim se da sve u vezi sa ovim Zakonom nijeste has najbolje raziimjeli, jer ovaj
Zakon se ne tice samo sadasnjih penzionera, odnosno rad na ovom Zakonu ne
obuhvata one probleme koji se ticu sadasnjih penzionera, vec pretezno i
najznacajnije - buducih penzionera. To je sustina ove reforme.

Takode ste previdjeli jednu vaznu okolnost kada su u pitanju ovi zakont
posebno Zakon o radu - da se on usaglasava sa socijalnim partnerima. To nije
samo nasa politicka i profesionalna obaveza, nego i zakonska obaveza. Dakle,
dok sve tri strane ne usaglase pristup svakom rjesenju, zakon ne moze ill ne bi
trebalo biti proslijeden na rad Vladi i Parlamentu. Vjerujem da ste to imali u
vidu, all da ste to zaboravlli da kazete. Mislim da je jedan Vas dobar pristup
ovom pitanju na neki nacin ipak izgubio na znacaju na osnovu obrazlozenja koje
ste dali zbog ocekivanih desetak ili dvadeset vise glasova.

Dakle, raduje me sto i pored kritickog tona prepoznajete da Vlada i socijalni
partneri imaju kvalitetan socijalni dijalog. I zaista mislim jedan od najboljih, ne
u regionu, nego i u Evropi. Ne zbog toga sto ja to kazem, nego zbog toga sto su
nam to rekli Evropljani. 0 ovom Zakonu su zajedno u Evropskoj uniji u Briselu
razgovarali predstavnici sva tri socijalna partnera. Takvog primjera nije bilo,
osim u Crnoj Gori.

Reci cu vam i da se on konstantno unapreduje uvazavajuci potrebe zaposlenih
i poslodavaca, cime se obezbjeduje bolji status nasih zaposlenih, ali i
konkurentniji poslovni ambijent.

I sam nerijetko nastojim da licno i neposredno doprinoslm iznalazenju
kvalitetnih rjesenja i na normativnom planu, ali i u samoj implementaciji.

Na sastanku koji sam krajem proslog mjeseca imao sa rukovodstvom Unlje
slobodnih sindikata i Saveza sindikata Crne Gore, usaglasavali smo odredbe
Zakona o radu i Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o penzijskom i
invalidskom osiguranju.



Tom opredjeljenju aktivan doprinos dali su i potpredsjednik Vlade Milutin
Simovic i ministar rada i socijalnog staranja Kemal Purisic koje na zalost
potpuno pogresno i u negativnom kontekstu interpretirate u vezi sa radom na
zakonu o penzijskom i invalidskom osiguranju.

Takode, dijalog Vlade i premijera sa socijalnim partnerima seze i korak dalje,
pa sam u decembru prisustvovao i sjednici Socijalnog savjeta. U ovom vaznom
tijelu postlgnut je visok stepen saglasnosti u vezi svih otvorenlh pitanja.

Zajednicki smo ocijenili da je nasa zemija primjer, kao sto sam rekao,
ekonomski 1 socijalno odgovornog drustva - ne samo u okruzenju, vec 1 sire -1
da dijdidg treba dSje uhapredivatl sa dljdm jbs Sriaznijeg partnerstva medu
socijalnim partnerima, i najoptimalnijih rjesenja koja istovremeno znace bolji
zivotnasih penzionera i naravno nasih zaposlenih.

Socijalni savjet tog dana razmatrao je izmjene i dopune Zakona o penzijskom i
invalidskom osiguranju. Na sjednici je bilo rasprave i o konkretnim rjesenjima.
Zakljuceno je da se u narednom periodu dijalog nastavi, a rad intenzivlra.

Toliko 0 vasoj konstataciji da se „prijedlog zakona drzi u fioci."

No, kad se vazna i zivotna pitanja koriste u svrhu dnevnog polltickog
oportunlteta, takav pristup nikome u Crnoj Gori nece donljeti dobro - ni
penzionerima, ni zaposlenima, ni poslovnoj zajednici.

Uvazeni poslanice Konjevlcu,

Penzijski slstem Crne Gore predstavlja vazan dio njenog ekonomskog,
finansijskog i socijalnog sistema. Zivimo u uslovima starenja stanovnistva,
negativnih demografsklh trendova, nepovoljnog odnosa izmedu broja
osiguranika i broja korisnika prava na penziju.

Odrzivost penzijskog sistema i adekvatnost penzljskih davanja su izazovi sa
kojima se susrijece ne samo Crna Gora, vec i veliki broj drugih drzava u svijetu,
bez obzira na nivo njihovog drustvenog i ekonomskog razvitka. Vidite
gospodine Konjevicu sta se desava u Francuskoj bas na pitanju reformi ovog
zakonodavstva gdje su rjesenja rigidnija u odnosno na ona koja mi predlazemo.



Stoga smo postupku Izmjena i dopuna Zakona o penzijskom i invalidskom

osiguranju pristupili posveceno, strucno i analiticno, uz ucesce socijalnih

partnera i predstavnika organizacije penzionera u svim fazama njegove izrade.

Na takav nacin smo nastavili, transparentno i partnerski, tokom cijele

dvomjesecne javne rasprave. Odrzano je vise okruglih stolova, kao 1 niz

dodatnih razgovora i sastanaka sa slndikatima na kojima je dogovoren

kompromis o bitnlm rjesenjima, zakljucno sa sjednicom Socijalnog savjeta kojoj

sam prisustvovao.

Ovaj Dom u narednom periodu ocekuje obiman rad i rasprava o ne malom broju

zakona, pocev od Zakona o radu.

Kada je.u pitanju^iZakon.o izmjeriama udopunama Zakana o.penzijskom 1
invalidskom osiguranju, treba svi da znamo da smo na njemu radili cijele
godine, da to i danas cinimo, i da ce se rad posveceno nastaviti i u iducoj godini.
Odgovornost i posvecenost u pristupu moraju biti ispred brzine, jer je
donosenje ovog zakona istovremeno i rjesavanje pitanja nediskriminacije,
pitanja ukupnog polozaja i statusa nasih penzionera, kao najstarijih i
najzasluznijih clanova naseg drustva - sto sam rekao na pocetku.

Predlogom zakona o budzetu za 2020. godinu, koji je u skupstinskoj proceduri,
nijesu predvidena sredstva za implementaciju zakona o izmjenama i dopunama

Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, vec su sredstva predvidena kod
Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje, u skladu sa vazecim Zakonom o

penzijskom i invalidskom osiguranju.

U zavisnosti od konacnih rjesenja u tekstu zakona, kao i dinamike razmatranja
i usvajanja, a potom i pocetka primjene, Vlada ce obezbijediti eventualno

nedostajuca sredstava za potrebe njegovog sprovodenja.

Na kraju, poslanice Konjevicu, pored redovnosti u isplati penzija, prosjecna
penzija u Crnoj Gori, koja trenutno iznosi 287,95 eura, u poredenju sa zemljama
u okruzenju jedino je niza od prosjecnih penzija u clanicama Evropske unije -
Sloveniji i Hrvatskoj.

Dakle, niti je najniza penzija jedini parametar penzionerskog standarda, niti je
stanje onakvo kako se zeli predstaviti. Nego je crnogorska prosjecna penzija



veca i od one u Srbiji, Bosni i Hercegovini, Makedoniji, Republic! Srpskoj i na
Kosovu.

Svake godine Izdvajaju se i znacajna finansijska sredstva za programe podrske
penzionerima, i to najvise onima sa najnizom penzijom.

Pored direktne pomocl za rjesavanje stambenih pitanja, u 2019. godini
penzionerima sa najnlzim primanjima obezbijedeno je 300 hlljada eura, dok je
za subvencionlsanje odmora i oporavka penzionera opredijeljeno preko pola
millona eura.

Za nabavku zimnlce pod povoljnijim uslovlma obezbijedeno je preko 300
hiljada eura, a za klubove penzionera samo za jednu godinu, obezbijedice se 50
hiljada eura.

Dakle, poslanice Konjevicu, kao sto ste culi, a vjerujem i da razumijete, mi na
ovom zakonu intenzivno radimo u tripartitnom dijalogu. Nasa ambicija je
ozbiljna, kao ozbiljne Vlade, a izuzetno sam zadovoljan sto takvu ambiciju i
pristup imaju nasi socijalni partneri. Doci cemo do zakona koji nece
promovisati diskriminaciju, nego jednakost. Zakona koji ce podsticati da se u
procesu rada ostane duze, a ne krace, i da na taj nacin Crna Gora ima i
neophodan Ijudski potencijal za sveukupan razvoj i bolji standard. Ovo nije
pitanje iznosa, ovo nije pitanje politike, ovo je pitanje sistema na duzi rok,
odrzivog sistema. I kao sto sam rekao sa ovim se ne mucimo samo mi, nego
razvijene zemlje. Vidjeli ste kako je to teklo u Hrvatskoj, ovih dana vidite kako
to tece u Francuskoj, a vjerujem da ste vidjeli kako je to bilo u Brazilu.

Hvala na paznji.


